
 

 

 

Jeg skriver til udvalgets medlemmer da jeg er nervøs for, at høringssvarene gør, at I ændrer 

betingelserne, således at man skal have en erhvervsmæssig uddannelse.  

Argumentet med at alle og enhver så vil kunne komme ind på denne uddannelse fremfor den alm. 

læreruddannelse kan modbevises med følgende argumenter: 

1. meritlæreruddannelsen koster den studerende penge – og dermed vælger folk ikke den nemme 

løsning medmindre man er meget engageret i at få uddannelsen. 

2. med den alm. læreruddannelse kan man komme ind som 19 årig - så man har trods alt noget mere 

ballast/erfaring med, som 25 årig. 

Min egen situation er den , at jeg har taget 3 år af den almindelige læreruddannelse, forskellige 

omstændigheder gjorde så, at jeg fik fastansættelse og dermed mangler et linjefag for at være 

færdiguddannet. Hvis denne ændring går igennem kan jeg (og mange andre) konvertere vores 

næsten færdige uddannelse til meritlæreruddannelsen, og dermed blive færdiguddannet 

folkeskolelærer. 

jeg har arbejdet som fastansat lærer i 6 år, men har ingen anden uddannelse og kan dermed ikke 

søge ind på meritlæreruddannelsen og få mit lærerdiplom. 

Jeg håber inderligt at I holder fast i, at der kun skal en gymnasial uddannelse til, for at kunne søge 

ind da det vil bane vej for at få mange ansatte i dagens folkeskole hurtigere igennem systemet til 

glæde for hele samfundet. 
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